
                                                  P r o t o k ó ł   nr VI/2011 
 
z VI sesji Rady Gminy Rytwiany odbytej w dniu 4 lutego 2011 roku w Urzędzie Gminy 
Rytwiany. 
 
 
 
I. Obecni na posiedzeniu: 
 
1. Radni zgodnie z załączoną listą obecności / wszyscy obecni/. 
2. Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz. 
3. Skarbnik Gminy  Mirosława Szewczyk. 
4. Sołtysi wsi zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
II. Porządek obrad przesłany radnym w zaproszeniach na sesję. 
 
 
 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Odczytanie protokołów z posiedzeń komisji.  
4. Informacja Wójta Gminy o pracy pomiędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany 

na lata 2011 - 2027 
6. Uchwalenie budżetu gminy na 2011 r.  
7. Interpelacje i wolne wnioski 
8. Zamknięcie obrad sesji. 

 
 
III. Przebieg obrad: 
 
 
Obrady sesji trwały od godz. 11.05 do godz. 13.30. 
 
Pkt 1 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski otworzył obrady VI sesji, powitał 
wszystkich zebranych i przedstawił porządek obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 15 głosami. 
 
 
Pkt 2 
 
Protokół z sesji  Rady Gminy nr V został przyjęty bez uwag. 
 
 
 
 



Pkt 3 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych 
Krzysztof Janik odczytał protokół z posiedzenia łączonego Komisji Edukacji i Komisji 
Rozwoju Lokalnego. Tematem posiedzenia była informacja o zamiarze likwidacji 
Posterunku Policji w Rytwianach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski poprosił przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o odczytanie protokołu z posiedzenia komisji w punkcie  5 porządku 
obrad sesji. 
 
Radna Maria Woźniak  zapytała, czy  zostało wysłane pismo Rady Gminy Rytwiany  do 
Komendanta  Powiatowego Policji . 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odpowiedział, że pismo zostało doręczone. 
 
Radna Maria Woźniak  wnioskuje do  Rady Gminy o przedstawienie obaw związanych z 
zamiarem  likwidacji Posterunku Komendantowi Wojewódzkiemu  Policji w Kielcach. 
Uważa, że przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Bezpieczeństwa i Spraw 
Społecznych powinien  koordynować nasze działania. Sprawa jest pilna, czas działa na 
naszą niekorzyść. 
Nie możemy biernie czekać na likwidację Posterunku. Obserwuje się dążenie  do likwidacji 
różnych  instytucji w województwie świętokrzyskim. Nie możemy się na to godzić i 
musimy podjąć działania. 
 
Radna Irena Pogorzelska uważa, że  radna Maria Woźniak ma rację. 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych uważa, 
że należy poczekać na odpowiedź Komendanta Powiatowego Policji na  nasz protest i w 
zależności od tej odpowiedzi możemy czynić dalsze działania u Komendanta 
Wojewódzkiego Policji. Wydaje się, że likwidacja Posterunku jest  działaniem  
ministerialnym. 
 
Wójt Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że na dzień dzisiejszy jeszcze nie ma żadnej 
decyzji. Komendant Powiatowy obiecał, że rozważy możliwość funkcjonowania w 
Rytwianach zespołu w składzie 4 – osobowym, bez kierownika. W przyszłym tygodniu 
Komendant Powiatowy będzie nieobecny, więc na pewno nie podejmie jeszcze decyzji.  
Komendant obiecał, że jeżeli  podejmie  decyzję o likwidacji Posterunku to poinformuje  
nas telefonicznie. Będziemy mieli  czas na reakcję. Komendant Powiatowy Policji w 
rozmowie z Wójtem  dał do zrozumienia, że opinia samorządu nie jest dla Policji wiążąca. 
Wójt Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że w razie konieczności zastanowimy się nad  
zaangażowaniem naszych parlamentarzystów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski uważa, że w obecnej sytuacji  należy 
poczekać.  
Radny Jerzy Gwizdowski powiedział, że zespół w każdej chwili Komendant może zabrać z 
Rytwian. 
Wójt Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że nie mamy żadnej gwarancji na to,  że jak uda 



się nam obronić Posterunek w 2011 roku,  czy temat nie powróci 2012 roku. 
Co do interwencji u Komendanta Wojewódzkiego Policji to Wójt Grzegorz Forkasiewicz 
uważa, że spotkanie takie  powinno się odbyć w obecności Komendanta Powiatowego. 
Możemy próbować umówić takie spotkanie na 15-16 lutego br. 
 
 
 
Pkt  4 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował radnych o pracy pomiędzy sesjami, a 
mianowicie: 
-  o podpisaniu w poniedziałek  umów  na dofinansowanie zakupu wyposażenia Centrum 
Kultury oraz  budowy placów zabaw i boisk. 
-   trwają zebrania  wiejskie w celu wyboru sołtysów i rad sołeckich, 
-   trwają zebrania strażackie, 
- w dniu 7 lutego br.  Wójt Gminy odbierze promesę z MSWIA na dofinansowanie 
odbudowy dróg powodziowych. Nie wiadomo jeszcze  do jakiej kwoty będzie 
dofinansowanie. 
 
 
Pkt 5 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Głowacki  odczytał  protokół z 
posiedzenia komisji odbytego w dniu  1 lutego 2011r., oczytał opinię RIO w sprawie  
projektu budżetu gminy na 2011 rok i  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany 
na lata 2011-2027. Opinia RIO jest pozytywna. Opinia Budżetu i Finansów jest pozytywna. 
 
Wieloletnią  Prognozę  Finansową Gminy Rytwiany na lata 2011-2027 przedstawiła 
Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk tj.: 
- Wieloletnią Prognozę Finansową, 
- Prognozę kwoty długu, 
- Objaśnienia wartości przyjętych w wieloletniej prognozie, 
- Wykaz przedsięwzięć do WPF na lata 2011-2015. 
 
Radny Michał Rajca zapytał, czy od zaciągniętych kredytów spłacamy odsetki wraz z  
kapitałem, czy najpierw odsetki a potem kapitał. 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że  odsetki spłacamy wraz z kapitałem. 
 
Wójt Gminy  Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że  do 2014 roku chcemy  spłacić 
większość kredytów i osiągnąć  zadłużenie na poziomie 20% , aby po uruchomieniu  
nowych programów pomocowych z Unii Europejskiej móc mieć możliwość udziału w tych 
programach. 
 
Radna Maria Woźniak powiedziała, że najbliższe trzy lata są  takim  okresem,  w którym 
należy zmniejszyć stan zadłużenia Gminy, przyspieszyć spłatę kredytów. Należy ograniczyć 
wydatki, zobowiązać kierowników jednostek organizacyjnych do oszczędności. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że  jednym z elementów oszczędności była zmiana regulaminu 



wynagradzania nauczycieli. 
                                                                                                                                                                                                          
Wójt powiedział, że  mamy zakończony i zapłacony kontrakt  na budowę kanalizacji. 
Kwota około 1 mln złotych zostanie nam zwrócona  po skontrolowaniu  prawidłowości 
realizacji zadania. 
Kwota ta nie jest uwzględniona w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy, ale  pieniądze 
te wrócą do nas najprawdopodobniej w 2013 roku.  
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Uchwała nr VI/34/2011 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na 
lata 2011-2027  została podjęta jednogłośnie – 15 głosami. 
 
 
 
Pkt  6 
 
Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk  przedstawiła projekt budżetu gminy na 2011 rok. 
Zaplanowano dochody budżetu gminy na 18 806 104 złotych 
z tego – dochody bieżące                           16 058 503 złotych 
           - dochody majątkowe                        2 747 601 złotych 
 
 
Zaplanowano wydatki budżetu gminy  na  19 506 104 złotych 
z tego  - wydatki bieżące                             15 371 756 złotych 
            - wydatki majątkowe                         4 134 348 złotych 
 
Zaplanowano wydatki na programy i projekty  realizowane  z środków pochodzących  z 
budżetu Unii Europejskiej w wysokości 2 962 479 złotych. 
 
Deficyt budżetu gminy wyniesie 700 000złotych, który zostanie pokryty przychodami 
pochodzącymi z wolnych środków. 
 
Planowane zadłużenie gminy na koniec 2011 roku wyniesie 9 468 484,30 złotych, wraz z 
środkami zaciągniętymi na realizację  programów i projektów pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej. 
 
 
Radna Maria Woźniak – poprosiła o  wyjaśnienie zapisu w § 12  pkt 3 dotyczącego 
przekazywania kierownikom jednostek budżetowych  uprawnień do dokonywania 
przeniesień w planie wydatków. 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że Wójt Gminy   szczegółowo określa zakres 
upoważnienia. 
 
Radna Maria Woźniak zapytała czy jest możliwe aby w przypadku  niewykorzystania 
zaplanowanych środków  w § 4270 – zakup usług remontowych -  przeznaczyć  te środki na 
utrzymanie dróg gminnych. 



Skarbnik Gminy odpowiedziała, że tak było zrobione w ubiegłym roku - zarządzeniem 
Wójta. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski powiedział, że projekt budżetu został 
pozytywnie zaopiniowany przez RIO. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski  odczytał projekt uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr VI/35/2011 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rytwiany na 
2011 rok została podjęta jednogłośnie – 15 głosami. 
 
Pkt 7 
 
W interpelacjach i wolnych wnioskach głos zabrali: 
- Radna Irena Pogorzelska zapytała, czy  jest ogłoszony przetarg na rozbudowę OSP 
w Święcicy. 
Wójt odpowiedział, że będzie po uchwaleniu budżetu. 
 
- Radny Michał  Rajca poruszył następujące sprawy: 
1/ skarg mieszkańców Rytwian w sprawie  nieprzyjemnego zapachu z kanalizacji, 
2/ uwag mieszkańców Rytwian, że nie wszyscy  podłączeni do  kanalizacji  uiszczają opłaty, 
3/ racjonalnego sypania piachu na drogi gminne  /wtedy gdy jest potrzeba/, 
4/wykorzystania zdolności artystycznych  pana Krauze w działalności Domu Kultury . 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział: 
-     w sprawie pracy w Domu Kultury, czy współpracy  powinien pan Krauze porozmawiać 
z dyrektorem Wyrazikiem, 
-     posypywanie dróg gminnych piaskiem odbywa się wtedy gdy jest  ślisko, 
-  w sprawie  nieprzyjemnego zapachu – musi być w domach  dobra wentylacja, przy 
odpowiednim odpowietrzeniu nie powinno być przykrych zapachów, 
- co do płatności  mieszkańców za odprowadzanie ścieków do kanalizacji – umowy  
doręczane są sukcesywnie. 
 
Radny Michał Rajca uważa, że Urząd powinien poinformować użytkowników kanalizacji                                                                                                                                                                                                                                         
o konieczności wykonana odpowiedniego odpowietrzenia w domach. 
 
Radny  Lech Kędzierski zapytał do kogo należy droga do ujęcia wody /między blokami/ w 
Rytwianach. Jest potrzeba wyrównania tej drogi. 
Wójt powiedział, że należy sprawdzić u pana Konrada Gądka – pracownika zajmującego się 
drogami w naszym Urzędzie. 
 
Radna Maria Woźniak zapytała, czy kanalizacja  jest już odebrana. Wójt powiedział, że  
trwają przygotowania do odbioru inwestycji. 
 
Pkt 8 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski podziękował wszystkim za udział i zamknął 
obrady VI sesji Rady Gminy Rytwiany. 
 
Prot. U. Marczewska, kier. USC                                    Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                                                 Marek Sadowski 


